
Je důležité mít víru v Boží načasování 

 

Náš pan farář P. Ing. Mgr. Viktor Frýdl, oslavil na sklonku roku 2023 osmdesáté 

narozeniny. Děkuji za pozvání na faru, kde jsme si povídali o jeho životě a cestě 

k víře a k Bohu.  

 

Kde jste se narodil a jak vzpomínáte na své 

dětství?  

Narodil jsem se v roce 1943 v Praze Bubenči, jako 

třetí ze čtyř dětí. Měl jsem dvě starší sestry a 

jednoho mladšího bratra. Byly jsme čtyři děti 

narozené ve válečném období a pro rodiče to 

nebyla lehká doba. Tatínek se měl co otáčet, aby 

uživil početnou rodinu. Maminka byla s námi doma 

a šetřila, na čem se dalo.  

Tatínek mojí maminky pocházel z bavorského rodu 

Šauerů a byl učitelem ve škole v Kunraticích. 

K víře nás doma vedla hlavně maminka, tatínek 

byl spíše volnomyšlenkář a měl pestrý život. 

Narodil se do rodiny řezníka na Malé Straně 

v Praze a ve třicátých letech minulého století se 

vydal do Chicaga na jatka na zkušenou. V té době v Americe probíhala krize a byla 

to složitá doba. Po návratu do Prahy tatínek zjistil, že je spíše intelektuální typ, než 

že by chtěl pokračovat v řeznické tradici své rodiny a šel studovat ekonomii. 

V rodinném řeznictví nedaleko kostela svatého Mikuláše na Malé Straně pak 

pokračoval tovaryš jeho otce, tedy mého dědy.  

Můj otec po návratu z Ameriky založil jazykovou školu s názvem Basic English, čímž 

zúročil svůj pobyt v Americe. V naší rodině se odehrávaly mnohé tragické a bolestné 

situace, například tatínkův bratr se zabil na motorce, jeho synovec byl jedním ze 

zastřelených studentů v období Heydrichiády.  

V době znárodnění tatínkovi zabavili jeho jazykovou školu a státní úředník, který ji 

přebíral, zmizel s veškerým kapitálem do zahraničí. Díky jazykovým znalostem a 

studiu ekonomiky získal otec místo jako překladatel v tehdejším podniku 

zahraničního obchodu.  

Kdy jste se začal zamýšlet nad kněžským povoláním?     

Nejprve jsem vystudoval ČVUT, obor strojírenství se specializací na potravinářská a 

chemická zařízení. Po návratu z vojenské služby jsem začal pracovat ve Výzkumném 

ústavu chemických zařízení.  

Dramaticky jsem prožíval den 21.8.1968. Šel jsem tehdy do práce přes Václavské 

náměstí a pokračoval pěšky směrem k Rozhlasu, když jsem se ocitl v přímé v palbě 

„osvobozeneckých vojsk“. Stál jsem tváří v tvář stejně mladým chlapcům, jako jsem 



byl tehdy já. Byli rozrušení, v rukách měli samopaly 

a sami někteří pořádně nevěděli, co se děje, jen 

plnili rozkazy armády. Byl to den, kdy šlo o život. 

Odstěhoval jsem se z Prahy do Děčína, kde jsem 

pracoval ve firmě Chepos Děčín v oblasti 

konstrukcí chemických technologií. V Děčíně jsem 

také chodil do kostela a sblížil jsem se s místním 

farářem.  

Pořád jste však profesně byl především 

strojařem?          

Ano, to je pravda. Vedl jsem však časté rozhovory 

s děčínským knězem a on mi pokládal otázky typu, 

kam chci směřovat svůj život, zda plánuji založit 

rodinu a podobně. Věděl jsem, že chci být 

s Bohem, ale že bych byl knězem, to mě tehdy 

nenapadlo, na to jsem si vůbec netroufal. 

Psal se rok 1969, začalo normalizační období a děčínský duchovní mě přivedl na 

myšlenku, abych šel studovat teologii. Přihlásil jsem se tedy ke studiu na 

Bohosloveckou fakultu v Litoměřicích. V zaměstnání jsem dal výpověď a zaměřil se 

znovu na studium. Celkem jasně jsem už vnímal, že to je přesně to, co hledám a co 

chci žít. Absolvoval jsem 29.6.1974 v jednatřiceti letech. Stal jsem se kaplanem a 

působil jsem na řadě farností, například v Mariánských Lázních, ve Stříbře, 

ve Strakonicích.  

Od kdy působíte v Mukařově?  

V roce 2010 jsem po mrtvici ochrnul na pravou část těla. I když se mi podařilo 

rehabilitovat, nemohl jsem už sloužit církvi v plné síle, tak jsem byl přidělen 

Charitnímu domu seniorů v Mukařově. Zde sloužím mše svaté v místní kapli a 

vypomáhám i v kostele, pokud mi to zdraví dovolí. V zimě se mi však špatně hýbe, 

takže v kostele pracuji více v létě. Mukařov spadá pod Římskokatolickou farnost 

Říčany, kde je vikářem P. Mgr. Matěj Jaroslav Baluch a farářem P. Mgr. Konstantin 

Petr Mikolajek.  

Náš rozhovor probíhá na faře v místnosti, která je plná knih. Jsou to Vaše knihy 

a jsou pouze církevní?    

Když jsem byl v Praze v Katedrále svatého Víta vysvěcen na kněze tehdejším 

Františkem kardinálem Tomáškem, utkvěla mi z jeho proslovu mimo jiné v paměti 

slova, že na farách by měly být knihovny, aby knihy o víře a Božím slovu byly 

dostupné pro širokou veřejnost. Tak jsem začal budovat knihovnu. Jsou zde 

především svazky církevní a duchovní, ale také knihy o morálce, životopisy svatých, 

dějiny církve i knihy pro mládež, včetně beletrie s duchovní tématikou. Mnoho knih 

jsem už rozdal.  

Jak trávíte svůj volný čas, co děláte rád mimo kněžské povolání? 



Víte, člověk potřebuje spát, jíst a modlit se. Z toho všechno vychází a roste. Já svůj 

čas věnuji službě Bohu a lidem. Je důležité mít důvěru v Boží načasování a věci 

kolem nás nebrat moc vážně, spíš s humorem.    

Máte nějaké poselství, radu, vzkaz pro současnou dobu?     

Nejsem tu od toho, abych dával rady. Poselství dává Evangelium. Ale řekl bych, že 

každého vede Bůh. Každého, kdo si ho najde. Proto se snažím motivovat lidi k tomu, 

aby se s Bohem spojili. Začít můžeme výzvou Ježíše: “Pojď a následuj mě“. 

Znamená to často vyjít ze sebe a oddat se Bohu.  

Děkuji za rozhovor 

Renáta Kiara Vargová 


